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Dnevnik RTVSD
Zoran Jovšić
Stojan Stamenković; Ekonomski institut
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Spiker:
Dok Vlada i rukovodstvo Železare Smederevo pripremaju pokretanje proizvodnje, sve je više ekonomista
koji ukazuju na neisplativost ulaganja u Železaru.
Reporter Zoran Jovšić:
Dok  Vlada  i  rukovodstvo  Železare  pripremaju  sve  što  je  potrebno  za  pokretanje  proizvodnje,  kako  je
najavljeno u smedervskom čeličnom gigantu, ekonomski  stručnjaci upozoravaju na neisplativost  čitave
ove  investicije.  Stručnjaci  Ekonomskog  instituta  naime  loše  ocenjuju  vladinu  ideju  da  pokrene
proizvodnju čelika u Smederevu, budući da kako kažu, Železara domaće potrebe za čelikom podmiri za
samo mesec dana rada.  ,,Vi morate  imati dobar plasman tog proizvoda  i Amerikanci su na svakoj  toni
gubili 100 dolara. Sada se situacija još pogoršala. Smederevski čelik će praviti gubitke od 120 dolara po
toni.  Samo  se  prave  sve  veći  troškovi'',  kaže  ekonomista  Mahmed  Bušatlija.  Stojan  Stamenković,
ekonomsita takođe, kaže da će izdaci za održavanje Železare biti više nego dvostruko veći, nego što bi
bili  za 60% zarade, koje  su se  isplaćivale do sada. Postavlja  se pitanje, nije  li  bilo bolje da se polako
krenulo u to da se ljudi prekvalifikuju, da idu u neku drugu proizvodnju, jer Smederevo se neće spasiti
ovim putem, kaže Stamenković. Gubitke je imala i jedna velika kompanija kao što je U.S.Steel, koja je
imala svoje tržište za srpske potrebe je dovoljna jedna mesečna proizvodnja. Železara je svega nekoliko
godina pozitivno poslovala i to dok je tu bio U.S.Steel, nakon toga ostvarivani su gubici od 100 dolara po
toni.  Najveći  problem  još  kažu  ekonomisti  je  taj,  što  je  odlazak  U.S.Steel  istovremeno  označio  i
odnošenje  tržišta  i  poslova  iz  Smedereva.  Date  su  prognoze,  ali  Vlada  i  rukovodstvo  ne  odustaju  od
pokretanja proizvodnje. To je spasonosno za smederevsko društvo i privredu. Generalno za sada ih treba
podržati, ali razmišljati u svakom slučaju o novom strateškom partneru, kao što je to i najavio ministar
Mlađan Dinkić, prilikom poslednjeg boravka u Smederevu.
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